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SĒDES DARBA KĀRTĪBA: 

1. Padomes sastāva un pienākumu izpildes izmaiņas. 

2. Iedzīvotāju konsultatīvās padomes “Ideju bankas” pilsētas attīstībai un labiekārtošanai 

apspriešana ar pilsētas pārvaldi, pilsētas namu apsaimniekotāju un iedzīvotājiem, kas 

piedalās sēdē. 

3. Papildus informācija no Pārvaldes un Vangažu namsaimnieka. 

4. Jaunu Padomes dalībnieku pieteikums 

 

Sēde sākta: 19:00 

Sēdē piedalās: Vangažu pilsētas Iedzīvotāju konsultatīvās padomes locekļi:  

Jogita Berce, Edmunds Ozols, Kaspars Nicmanis, Rita Riekstiņa-Dolģe, Jana Bunkus, Elīna 

Sviridova (turpmāk – Padome) 

Vangažu pilsētas iedzīvotāji (kopā uz sēdi ieradās 12 iedzīvotāji) 

Vangažu pilsētas pārvaldes vadītājs Juris Jakubovskis (turpmāk – Pārvalde) 

SIA “Vangažu Namsaimnieks” direkore Tatjana Ponomorenko (turpmāk – Vangažu 

namsaimnieks) 

Sēdē nepiedalās: Vangažu pilsētas Iedzīvotāju konsultatīvās padomes locekļi:  

Nataļja Biserova, Liena Cīrulniece. 

 

Sēdi vada: Edmunds Ozols 

Sēdi protokolē un protokolu sagatavo: Elīna Sviridova 

 

1. Padomes sastāva izmaiņas. 

 

1.1.Iedzīvotāju konsultatīvās padomes locekļi padomes sekretāra amatam virza Elīnu 

Sviridovu.  

Balsojums: 5 balsis “par”. 

 

1.2.Saskaņā ar Vangažu pilsētas Iedzīvotāju konsultatīvās padomes nolikuma 8.punktu, ja 

Padomes loceklis bez attaisnojoša iemesla 3 (trīs) reizes pēc kārtas neierodas uz 

Padomes sēdi, pēc Padomes priekšsēdētāja ierosinājuma tiek lemts par Padomes 

locekļa izslēgšanu no Padomes sastāva. Ņemot vērā to, ka uz divām jau notikušām 



sēdēm padomes locekle Nataļja Biserova nav ieradusies, un arī uz šo sēdi neieradās, un 

savu prombūtni nav nekādā veidā izskaidrojusi, Padome pieņem lēmumu izslēgt 

Nataļju Biserovu no Iedzīvotāju konsultatīvās padomes. 

Balsojums: 6 balsis “par”. 

 

2. Iedzīvotāju konsultatīvās padomes “Ideju bankas” pilsētas attīstībai un 

labiekārtošanai apspriešana ar pilsētas pārvaldi, pilsētas namu apsaimniekotāju 

un iedzīvotājiem, kas piedalās sēdē 

 

2.1. Strauta pļavas labiekārtošana 

Skatītāju soliņu pie Estrādes izbūve. Nepieciešami soliņi vismaz 200 sēžamvietu 

nodrošināšanai. 

 

Pārvaldes komentārs: Nākotnē ir paredzēta autostāvvietas izbūve, jumta izbūve virs 

skatuves. 

Soliņu jautājumu risināšanā ir paredzēts pagaidu risinājums – pārnēsājamie soliņi, 

kurus nākotnē ir plānots izmantot mobili arī citos pilsētas pasākumos visā teritorijā. 

Stacionāriem soliņiem pagaidām nav paredzēti finanšu līdzekļi. Informēja, ka vairākus 

gadus atpakaļ studenti bija izstrādājuši Strauta pļavas labiekārtošanai projektu, kuru 

ir iespējams aplūkot Pārvaldē. Papildus tiks nodrošināta piekļuve elektroniskai versijai 

pēc Padomes lūguma. 

 

Padomes komentārs: pagaidu soliņu variants ir atbalstāms, tomēr atvērts paliek 

jautājums, kas šos soliņus izvietos pie Kultūras nama pasākumu gadījumos – darba 

spēka trūkums. Kā arī glabāšanas jautājums būtu jārisina. 

 

2.2. Satiksmes organizācija Vangažu pilsētā 

• Gājēju tilta segums pie strauta Smilšu ielā uzbrauktuves ir kritiskā stāvoklī. 

Nelīdzena pāreja no tilta uz trotuāriem. Personām ar kustību traucējumiem ir 

grūtības uzbraukt uz šī tilta, kā dēļ pārvietojas pa braucamo ceļa daļu radot 

satiksmes draudus sev un citiem satiksmes dalībniekiem. Nepieciešams pabeigt 

to labiekārtošanu; 

Pārvaldes komentārs: jautājums bija ieildzis, bet ir novirzīti līdzekļi šī posma labiekārtošanai 

un septembra mēnesī tiks uzsākti nepieciešamie būvdarbi. 

 

• Dārza iela visā tās garumā ir neērta gājējiem. Proti, gājēju celiņi ir vēl no 

padomju laikiem, sliktā stāvoklī. To platums neatbilst normatīvo aktu prasībām. 

Vecākiem ar bērnu ratiem tur vispār nav iespējas iziet, kā rezultātā gājēji paši 

un īpaši vecāki ar bērnu ratiem pārvietojas pa ceļa braucamo daļu. Lūdzam 

izskatīt ietves izveidi; 

Pārvaldes komentārs: ir ieplānota plaša mēroga visas Dārza ielas rekonstrukcija, ar kuru tiks 

uzlabota lietus ūdeņu pārvadi, gājēju ietves. Patreiz notiek iepirkuma procedūra šiem 

būvdarbiem. 

Papildus informē, ka ceļa seguma bojājums Dārza ielas ar Zaļo ielu krustojumā tuvākajā laikā 

tiks saremontēts, novēršot bīstamu situāciju rašanos. 

 



• Izveidot bruģa/asfalta celiņu gar stadionu no Straujupītes tiltiņa līdz tenisa 

kortiem. Gājēji ir spiesti regulāri pārvietoties pa dubļainu un gājējiem 

neatbilstoša stāvokļa ceļa klājumu, lai dotos uz skolu vai šoseju; 

Pārvaldes komentārs: ir ieplānota ceļu būve šajā posmā, paredzot ap 100 000 euro 

ieguldījumu visa šī ceļa posma bruģēšanai. Tajā skaitā arī ceļa posmu gar SIA “Vangažu 

namsaimnieks” 

 
• Izveidot/atjaunot gājēja celiņus Smilšu ielas abās pusēs no Straujupītes tilta līdz 

Parka ielai; 

Pārvaldes komentārs: ir paredzēti labiekārtošanas darbi, bet paredzot ietvi tikai vienā ceļa 

braucamās daļas pusē. Abās pusēs to nav iespējams izdarīt, lai neradītu problēmsituācijas ar 

sniega izvešanu ziemas sezonā. 

 

• Izvērtēt no satiksmes drošības un auto plūsmas vienmērīguma viedokļa, auto 

stāvēšanas atļauju Vidzemes ielā no Gaujas ielas stūra līdz Siguldas ielai. 

Regulāri ir situācijas, ka transportlīdzekļi tajā vietā nevar normāli samainīties. 

Īpaši starppilsētu autobusi; 

Pārvaldes komentārs: Piekrīt, ka situācija ir jārisina. Izvērtēs iespēju par ceļa zīmes Nr.326 

vai Nr.327 izvietošanu  visā šīs ielas no Gaujas ielas puses līdz Siguldas ielai posmā, vai tās 

daļā. Papildus izvērtēs ceļa zīmes ar laika ierobežojumu stāvēšanai izvietošanas iespēju. 

Nepieciešams saskaņot ceļa zīmju izvietošanu ar atbilstošām institūcijām. 

 

• Krustojumā Gaujas ielai ar Vidzemes ielu izvērtēt satiksmes “spoguļa” 

izvietošanu; 

Pārvaldes komentārs: uzskata, ka nav nepieciešamības. 

 

• Izvērtēt gājēju pārejas ierīkošanu uz Vidzemes un Siguldas ielas stūra. Tajā 

vietā ir liela gājēju plūsma gan no autobusa pieturas, gan ikdienā un ielas 

šķērsošanā šajā vietā nav droša; 

Pārvaldes komentārs: iekļaus dienas kārtībā izvērtēšanai. 

 

• Izvērtēt gājēju pārejas ierīkošanu pie Vangažu garāžu kooperatīva, lai 

kājāmgājēji varētu drošāk tajā vietā šķērsot Siguldas ielu; 

Pārvaldes komentārs: neredz nepieciešamību un ir sarežģīti no funkcionāli nodrošināt. 

• Izvērtēt stāvvietu alternatīvas Vangažu pilsētā (ir daudz neizmantotas platības 

pat iekšpagalmos, kuros var izvietot autostāvvietu, tādā veidā noņemot slodzi 

no aktīvi izmantotām ielām; 

Pārvaldes komentārs: ņemot vērā to, ka vairāku namu piegulošās zemes nepieder pašvaldībai, 

šo jautājumu jārisina mājas vecākajam vienojoties ar visiem mājas iedzīvotājiem. To namu 

zemes, kuras ir pašvaldības īpašumā – tiem tiks izvērtētas iespējas par šādu stāvvietu 

izvietošanu. Piemēram, apsverot iespēju šādu stāvvietu izvietot Vidzemes ielas 12 posmā. 

 

2.3. Labiekārtošana 



• Izvērtēt iekšpagalmu labiekārtošanas iespējas (apzaļumošana, bērnu laukumu 

atjaunošana); 

Pārvaldes komentārs: pilsētas budžetā bija paredzēta 2 bērnu laukumu izbūve. Tika 

izsludināti iepirkumi, bet process ir apstājies.  

Pie namiem Vidzemes iela 13/1/15 un Siguldas ielas 1/3 ir nepieciešama iedzīvotāju sapulce 

par šo projektu virzību namu pagalmos. Ir organizatoriskas dabas grūtības šo sapulci sasaukt. 

 

 

• Pilsētā nepieciešama suņu pastaigu vieta, kura būtu aprīkota ar visu tam 

nepieciešamo inventāru (piemēra, aiz Vidzemes ielas 12); 

Pārvaldes komentārs: pilsētā ir paredzēts šādu laukumu (1.16 ha) izbūvēt. Pārvalde informēs 

un nosūtīs plānotās vietas topogrāfijas karti, lai varētu iepazīties ar plānoto vietu. Ir plānots 

izbūvēt arī žogu ap to.  

Padomes komentārs: atbalstām gan vietu, gan žoga izbūvi. Papildus būtu jāierīko arī suņu 

izkārnījumiem paredzētu atkritumu tvertni. 

 

• Izvērtēt tirgus laukuma labiekārtošanu, pilnveidošanu (nojumes); 

Pārvaldes komentārs: pagaidām nav plānots un esošais tirgus izkārtojums ir apmierinošs. 

 

• Pilsētā nav nevienas sabiedriskās tualetes. Jāizvērtē šādu izvietošana; 

Pārvaldes komentārs: Pilsētā ir viena publiskā tualete Vangažu tirgus laukumā, kura tiek 

kopta. Papildus tiks ierīkota viena pārvietojamā tualete Vangažu vidusskolas stadiona laukumā, 

kura ik mēnesi tiks sanitāri apkalpota. 

 

• Izvērtēt laukuma, kur ik gadu tiek izvietota slidotava, uzturēšanu un 

labiekārtošanu. Patreiz slidotavas “borti” ir pamesti novārtā. Papildus lūdzam 

izvērtēt nojumes izveidi virs hokeja laukuma.  

Pārvaldes komentārs: nākamajā gadā ir plānots iegādāties plastmasas iekārtu hokeja laukuma 

vajadzībām. Papildus tiks risināts jautājums ar nolietota asfalta seguma noņemšanu šajā vietā. 

Nojume gan šajā vietā nav paredzēta. 

Patreiz notiek aktīvas pārrunas par zemes maiņu, kuras sekmīgu pārrunu rezultātā pašvaldība 

savā īpašumā iegūtu zemi pie ezera. 

 

2.4. Atkritumi 

• Izvērtēt iespēju aprīkot katru atkritumu vietni ar organisko (pārtikas) atkritumu 

tvertni to utilizācijai; 

Vangažu namsaimnieks komentārs: ņems vērā un apsvers testa režīmā šādas atkritumu 

tvertnes lietošanu.  

 

• Jāizvieto vairākas atkritumu urnas, kuras paredzētas suņu izkārnījumu 

izmešanai; 

Pārvaldes komentārs: ņems vērā un apsvērs iespēju šādu tvertņu iegādei un izvietošanai. 

Padomes komentārs: ir jāņem vērā ne tikai to izvietošana, bet arī utilizācija. Tas ir svarīgs 

jautājums, jo šobrīd suņu izkārnījumi tiek izsviesti kopējās atkritumu tvertnēs, kas neatbilst 

pareizai to izmantošanai un ir pat bīstami. 



Papildus lūdza izvērtēt vismaz divas reizes bezmaksas lielgabarīta atkritumu izvešanu. 

Pārvaldes komentārs: pagaidām bezmaksas lielgabarīta atkritumu izvešana divas reizes 

mēnesī un vispār, nav iespējama. 

 

 

• Izvērtēt iespēju vismaz divas reizes gadā nodrošināt pilsētā lielgabarīta 

atkritumu izvešanu; 

Pārvaldes komentārs: pagaidām šis ir sarežģīts jautājums un atkritumu apsaimniekotajs izved 

arī lielgabarīta atkritumus, savukārt Pašvaldības policija nepiemēro administratīvos sodus par 

to izvietošanu tam neparedzētās vietās. Pašvaldība, ņemot vērā to, ka nav kur izvest šos 

atkritumus, nāk pretī iedzīvotājiem. Savukārt tuvākajā nākotnē ir plānots izveidot tādu 

lielgabarīta un bīstamu atkritumu izvešanas punktu blakus Vangažu avots zemei. Izvešana gan 

būšot maksas un paša spēkiem. 

 

4.5. Problēmjautājumi 

 

LAIKA TRŪKUMA DĒĻ, ŠIE JAUTĀJUMI TIEK PĀRNESTI UZ NĀKOŠO SĒDI 

 

• Jaunajā tīklu parkā pie Parka ielas būtu nepieciešams pastiprināt kontroli par 

parka noteikumu un sabiedriskās kārtības ievērošanu. Iespējams ierīkot 

videonovērošanu. Tāpat jautājums ir par tā uzkopšanu un inventāra 

uzraudzīšanu, kurš par to atbild? Regulāri mētājas stikla lauskas. Nozāģēto 

krūmāju saknes ir vērstas uz augšu, radot apdraudējumu bērniem. 

• Vangažu vidusskolas stadiona izmantošana ir apgrūtināta. Futbola vārti visu 

laiku ir piestiprināti pie vienas no nožogojuma sienām. Futbola laukumu 

izmantot pēc tā nozīmes ir apgrūtinoši. Papildus vēršam uzmanību uz 

pāklājuma apstrādi ar ķīmiskām vielām, ar mērķi iznīdēt nezāles, jo visa ķīmija 

ir redzama arī uz skriešanas celiņiem. Izvērtēt mazāk bīstamu līdzekļu 

izmantošanu, kas neapdraud stadiona apmeklētāju veselību. Stadiona 

izmantošana arī periodiski ir apgrūtināta, jeb liegts tajā spēlēt futbolu.  

• Miskastes pie Vangažu namsaimnieka ir novietotas iepretim Strauta pļavai, 

kuru labiekārto iedzīvotāju ērtībai. Miskastes ir bieži neuzkoptas un ap tām ir 

dažāda gabarīta atkritumi, kuri kopā veido neestētisku skatu. 

• Meža masīvā no Vangažu namsaimnieka puses uz Parka ielas pusi regulāri 

tiek izvesta svaigi nopļautā zāle, tādā veidā veidojot komposta kaudzi pašā 

pilsētas vidū, radot vidi degradējošu skatu.  

• Dzīvojamās mājas (rindu mājas) pamati Dārzu ielā iepretim Dārzu ielai 2A 

nav norobežoti pietiekami ar žogu. Uz tās katru dienu ir novērojami dažādu 

vecumu bērni, kuri pārvietojas pa šo nepabeigto būvi, kuras tehniskais 

stāvoklis nav zināms. Uz šo vietu ir periodiski saukta Valsts Ugunsdzēsības 

dienesta brigāde dzēst uguni. Ir jāizvērtē vai ēka ir atbilstoši normatīvajiem 

aktiem norobežota un iekonservēta. 

  

3. Papildus informācija no Pārvaldes un Vangažu namsaimnieka. 

 

3.1. Pārvalde informē, ka sakarā ar energoresursu sadārdzinājumu, gaismas laternas pilsētā 

darba dienās tiks ieslēgtas pamīšus. Proti, tiks ieslēgta katra trešā laterna, koncentrējot 

gaismu uz gājēju ietvēm. 



3.2.Vangažu namsaimniekam ir jauna vadība – Tatjana Ponomorenko.  

3.3.Vangažu namsaimnieks informē, ka siltuma izmaksas līdz 2023.gada 1.janvārim 

noteikti, bet iespējams pat līdz 2023.gada 1.martam paliks nemainīgas. Gadījumā, ja 

tiks pieņemts jaunais tarifs, tad no 2023.gada 1.janvāra vai 2023.gada 1.marta siltuma 

izmaksas būs 75,54 euro/MWh (šobrīd 61,87 vai 61,94). 

 

 

 

Pārējos jautājumus ir ieplānots apspriest nākošajā iedzīvotāju sēdē, par kuru tiks paziņots 

iedzīvotājiem. 

 

4. Jaunu Padomes dalībnieku pieteikums 

Sēdes laikā divi Vangažu iedzīvotāji izteica vēlmi iesaistīties Padomes darbā kā Padomes 

locekļi. 

Lūdzam iekļaut Padomes sastāvā: 

• Mārīti Teterovski; 

• Gati Balabku. 

 

 
Sēde slēgta 21:00  

Vangažu pilsētas Iedzīvotāju konsultatīvās padomes loceklis: 

        Edmunds Ozols  

Protokolu sagatavoja:                                                                                      Elīna Sviridova  

 

 

 


